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Spørgsmål 
Hvordan har inddragelsen været i udarbejdelsen af Restaurations- og 

Nattelivsplan 2021, herunder hvordan man har inddraget brugergrup-

pen, som specielt omfatter de unge? 

 

Svar 

Indstilling om nedsættelse af Advisory Board blev behandlet henholds-

vis den 27. september 2020 i Kultur- og Fritidsudvalget og 28. septem-

ber 2020 i Teknik og Miljøudvalget. 

 

Det fremgår af indstillingen til Kultur- og Fritidsudvalget og Teknik- og 

Miljøudvalget, ”at opgaven for Advisory Board er at udarbejde en rap-

port med anbefalinger til kommunen. Advisory Board for natteliv erstat-

ter ikke den politiske behandling frem imod vedtagelsen af en ny Re-

staurations- og Nattelivsplan, men anbefalingerne vil indgå som bilag til 

den politiske behandling”. Det fremgår endvidere, at Franciska Rosen-

kilde er mødeleder for Advisory Board. 
 

Indstillingen blev vedtaget enstemmigt i de to udvalg  

 

Af indstillingen fremgår, at følgende repræsentanter indgik i Advisory 

Board for Natteliv: 

 

• Kultur- og fritidsborgmester Franciska Rosenkilde  

• Teknik- og Miljøborgmester Ninna Hedeager Olsen  

• Én repræsentant fra lokaludvalgene, der skal varetage bydelenes 

interesser for udvikling af kulturlivet under hensyn til beboernes 

hverdagsliv.  

• Én repræsentant fra beboerforeninger  
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• Én repræsentant fra Københavns politi 

• Én repræsentant fra hotel, restaurations- og nattelivsbranchen. 

• Én repræsentant fra brancheorganisationen Dansk Live, der re-

præsenterer festival-, event- og koncertbranchen herunder spil-

lestederne. 

• Én repræsentant for Club Mafia.  

• Én jurist, der kan rådgive om de juridiske rammer for nattelivet.  

• Stadsarkitekt Camilla van Deurs, der som strategisk byplanlæg-

ger, kan vejlede om tiltag der styrker eller svækker aktiviteter i 

byens rum. 

• Evt. en repræsentant fra det internationale klubmiljø, der har er-

faring med, hvordan udlandet arbejder med natteliv – fx repræ-

senteret ved Lutz Leichsenring fra VibeLab i Berlin.  

 

Mellem de to møder i Advisory Board blev medlemmerne bedt om at 

samle en bredere kreds af aktører fra deres netværk og nattelivet i tre 

idéudviklingsworkshops, som har bidraget til anbefalingerne.  

 
- De tre idéudviklingsworkshop har omhandlet: ”Fra drukkultur til 

kulturbåret natteliv” 

- ”Restaurationsloven og regulering af åbningstider” 

- ”Værtskab – Fra døren til gaden 

Flere af netværkene i idéudviklingsworkshopsene har omfattet unge-

grupper - det gælder brancheorganisationerne Dansk Live og Club Ma-

fia. Der har ikke været udpeget deciderede ungerepræsentanter til ar-

bejdet. 

 

Venlig hilsen 

Mette Touborg 
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